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Aan de gemeenteraad 
 
 

datum  2 oktober 2020 

behandeld door  S. Brouwer 

ons kenmerk   

doorkiesnummer  - 

Onderwerp  Beantwoording 
technische vragen 

ambtelijke 
ombuigingencatalogus 

 
 
Geachte mevrouw, heer, 
 
In de voorbereiding op de commissie Algemeen bestuurlijke en financiële zaken van 12 oktober 2020 heeft 
de D66 fractie schriftelijk vragen gesteld over de ambtelijke ombuigingencatalogus van 14 september jl.. 
Waar deze technisch van aard zijn, worden deze beantwoord. Politiek-bestuurlijke vragen kunnen gesteld 
worden in de commissievergadering zelf. 
 
Onderstaand vindt u per opgaveblad en/of ombuigingsvoorstel de door de D66 fractie gestelde vragen met 
bijbehorende beantwoording. 
 
Opgaveblad Verbonden partijen. 
 
Vraag 1 D66 

a. De taakstelling wordt vastgesteld op 6 miljoen euro in 2025. Aangezien we nu de volgende stap zetten 

naar het bouwen van VO-scholen, komt een positief besluit dichterbij. Indien dit gebeurt, zal daarvoor 

1,5 tot 2 miljoen euro extra moeten worden omgebogen om ruimte in de begroting te maken voor de 

financieringslasten. Dan moet er dus totaal 8 miljoen uit de catalogus gevonden worden en niet 6 

miljoen. D66 zegt niet: loop alvast vooruit op een nog niet genomen raadsbesluit. Wij zeggen wel: noem 

dit expliciet nu al, want straks hebben we debatten over ombuigingen en haalt iedereen opgelucht adem 

dat we ternauwernood 6 miljoen euro hebben gevonden en dan moet er een jaar later nog een paar 

miljoen af. 

 

Waarom wordt hierover niet expliciet en duidelijk gecommuniceerd bij dit ombuigingsvoorstel? 

Antwoord 
De conclusie dat bij realisatie van nieuwe VO-scholen de taakstelling zal toenemen is al expliciet verwoord in 

hoofdstuk V FINANCIERBAARHEID HUISVESTING VO-SCHOLEN van de Kaderbrief 2021 – 2025. 

b. Gesteld wordt dat alle gemeenten de noodzaak tot ombuigen kennen. En, er wordt gesteld dat het een 

principiële bestuurlijke vraag is, of er een deel van de bezuinigingen bij de verbonden partijen moet 

liggen.  

Het is waarschijnlijk dat door de andere systematiek om de hoogte van de rijksbijdrage per gemeente te 

bepalen, dorpen minder geld krijgen en steden meer. Dat kan betekenen dat de randgemeenten in de 

Drechtsteden of ZHZ vragen om regionale bezuinigingen, terwijl bijv. Dordrecht met extra geld juist 

méér kan en wil uitgeven op de regionaal belegde taken.  

I. Dus, is het wel een principiële vraag en niet ook een praktische? 

Antwoord 
Ja, ook nu al moeten deelnemers en/of eigenaren van een verbonden partij overeenstemming 
bereiken over eventueel op te leggen taakstellingen.  
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II. Zijn er al gesprekken geweest waarbij dit aan bod is gekomen en hoe hier mee om te gaan? 

Wat als de belangen om te bezuinigen versus meer uit te geven binnen een GR te veel uit 

elkaar gaan lopen per gemeente? 

Antwoord 
Ambtelijk zijn geen gesprekken geweest waarbij dit aan bod is gekomen. Hoe belangen tussen 
bezuinigingen versus meer uitgeven tegen elkaar worden afgewogen is aan de bestuurlijke gremia van 
gemeenten en verbonden partijen 
 

III. Wat is de situatie van Papendrecht relatief ten opzichte van de andere gemeenten in onze 

samenwerkingsverbanden? Staan wij in de lijst van gemeenten relatief bij die het meest, het 

minst, of ergens tussenin moeten bezuinigen, voor zover nu bekend? 

Antwoord 
Voor zover nu bekend moeten de meeste gemeenten in de regio ombuigen. Met name meerjarig gezien 
staat Papendrecht in de bezuinigingsopgave bovenaan.  
 
1 Verminderen inzet bureau Drechtsteden 
 
Vraag 2 D66 

Jammer dat bij dit punt wel staat: beperken tot ondersteuning bestuurlijke overleggen DSB en Drechtraad, 

maar niet expliciet wat er dan dus verdwijnt bij dit voorstel. Wat doet Bureau Drechtsteden dan niet meer en 

wat zijn de gevolgen? 

 

Antwoord 
De catalogus betreft ambtelijke ombuigingsmogelijkheden. Wanneer bestuurlijk daadwerkelijk 
voor nadere uitwerking wordt gekozen, worden gevolgen inzichtelijk gemaakt. Voor deze 
werkwijze is gekozen om niet onnodig beslag te leggen op ambtelijke capaciteit. 
 
2 Regionale projectportfolio verlagen 
 
Vraag 3 

Wij willen bijna de retorische vraag stellen: als aan alle (duo-)raadsleden wordt gevraagd: als 
we hier volledig ‘ja’ op zeggen, wat hebben we dan wegbezuinigd, hoeveel (duo-)raadsleden 
hebben het antwoord dan goed? 
Met andere woorden: waar hebben we het concreet over? 
 
Antwoord 
De zeven deelnemende gemeenten stellen jaarlijks € 6,50 per inwoner beschikbaar voor 
regionaal informatisering en automatiseringsprojecten. Dit regionale budget biedt dekking voor 
regionale projecten zoals de uitrol van Microsoft 365, maar ook voor ondersteuning vanuit het 
Service Centrum Drechtsteden van lokale Papendrechtse informatievoorzieningswensen.  
 
6 Onderzoek naar fusie Veiligheidsregio ZHZ met Veiligheidsregio Rotterdam  
 
Vraag 4 D66 

Is dit zomaar een ideetje vanuit Papendrecht of leeft deze optie breder en hoe expliciet is het genoemd 

binnen de regio’s? 

 
Antwoord 
Dit is voor zover nu bekend een Papendrechts idee. 
 
7 Taakstelling omgevingsdienst OZHZ 
 
Vraag 5 D66 

Hier valt niets inhoudelijks uit af te lezen. Kan dit worden toegelicht of komt het college hier later uitgebreid 

op terug?  



3 van 14 
 

Antwoord 
De catalogus betreft ambtelijke ombuigingsmogelijkheden. Wanneer bestuurlijk daadwerkelijk 
voor nadere uitwerking wordt gekozen, worden gevolgen inzichtelijk gemaakt. 
 
8 Onderzoek naar fusie OZHZ met DCMR (Rotterdam) 
 
Vraag 6 D66 

Is dit zomaar een ideetje vanuit Papendrecht of leeft deze optie breder en hoe expliciet is het genoemd 

binnen de regio’s? 

 
Antwoord 
Dit is voor zover nu bekend een Papendrechts idee. 
 
Opgaveblad subsidies 
 
Vraag 7 D66 

a. Begrijpen wij het goed dat het sturen van de brief door de gemeente aan alle subsidieontvangers, met 

daarin de mededeling dat de ombuigingen “gevolgen kan hebben voor de verstrekte subsidie”, niet 

kan worden geduid als de start van “een redelijke termijn” in juridische zin; dat daarvoor expliciet moet 

worden aangekondigd dat een volgende aanvraag geheel of gedeeltelijk geweigerd zal worden? 

Antwoord 
Ja, dat klopt. 
 
b. Indien op vraag a het antwoord ‘ja’ is, is de volgende vraag: Heeft het college overwogen om aan alle 

subsidieontvangers een brief te sturen met de aankondiging dat “bij de volgende aanvraag deze 

geheel of gedeeltelijk geweigerd zal worden?” 

 
Antwoord 
Alle subsidieontvangers krijgen in oktober een brief, waarin ze geïnformeerd worden dat alle subsidies 
onderdeel zijn van nader onderzoek ombuigingen inclusief vervolgproces. 
 
c. Indien op vraag b. het antwoord ‘nee’ is, is de vraag of het college dit voorafgaand aan de komende 

begroting alsnog wil overwegen? Immers, dan is alles mogelijk: subsidies kunnen grotendeels of 

helemaal worden geschrapt en van de subsidies waar we dat niet willen, kan symbolisch 1% worden 

geschrapt, of 0,1%. Uiteraard verdienen de subsidieontvangers een heldere uitleg als een dergelijke 

brief wordt verzonden.  

 
Antwoord 
N.v.t.. 
 

19 Subsidie Jeugdtheaterschool Papendrecht 
 
Vraag 8 D66 

a. Hoeveel kinderen zijn er jaarlijks actief bij de Jeugdtheaterschool?  

Antwoord 
Ongeveer 80 kinderen zijn jaarlijks actief. 

b. Hoeveel kinderen bedienen we hiermee uit Papendrecht en hoeveel komen uit de regio? 

Antwoord 
Er komen twee leerlingen niet uit Papendrecht. 
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24 Verlagen Jeugdsportsubsidie  
 

Vraag 9 D66 

Het totale budget is 31.000 euro. Het ombuigingsvoorstel is voor 9.000 euro. En dat betreft alleen deel II. 

a. Hoeveel kinderen worden jaarlijks bereikt door deze subsidie? 

Antwoord 
Deel I: 
In 2019 waren 2.352 jeugdleden actief bij de sportverenigingen.  
 

Deel II: 
Dit betreft subsidie aan sportverenigingen voor de organisatie van activiteiten als de Lenteloop, 
Schoolzwemkampioenschappen, Korfbalclinics voor basisschoolleerlingen etc. Deze activiteiten staan open 
voor alle Papendrechtse kinderen, zowel voor leden als niet-leden. Exacte deelnemersaantallen worden 
door ons niet systematisch geregistreerd.   
 
b. Aangezien gezegd is: geen taboes, is de vraag, waarom deel I niet voor korting/schrappen van de 

subsidie in aanmerking komt. 

Antwoord 
De totale subsidiebundel zal integraal worden getoetst op ombuigingsmogelijkheden. Dit betreft een 
deelproject, waarover u in de commissie van oktober wordt geïnformeerd. 
 
c. Kan een toelichting worden gegeven op de zinsnede: “verbinding met jeugdhulp”? 

Antwoord 
Voor wat betreft "verbinding met jeugdhulp" is er sprake van een vergissing. Deze zinsnede kan als niet 
geschreven worden beschouwd.  
 
d. Dit is voor de stimulans om ook activiteiten te organiseren voor anderen dan eigen leden. Er wordt 

gesuggereerd dat bij het intrekken van de subsidie dit dus ook zal vervallen. Maar dat hoeft toch niet? 

Verenigingen kunnen toch zelfstandig besluiten activiteiten voor niet-leden open te stellen, 

bijvoorbeeld als promotie om leden te werven? 

Antwoord 
Klopt. Deze toelichting moet gelezen worden als mogelijk gevolg en niet als direct gevolg. 
 
28 Subsidie bibliotheek nader te onderzoeken.  
 

Vraag 10 D66 

Hoe verhoudt het onderzoek naar bezuinigingen zich tot de ontwikkelingen en de plannen om de bibliotheek 

te huisvesten op de Meent? 

 
Antwoord 
Het onderzoek kan gevolgen hebben voor huisvesting in de Meent. 
 
32 Subsidie Muziekvereniging Excelsior 
 

Vraag 11 D66 

Er staat geen toelichting, behalve hoeveel de huisvesting kost. Om een idee te krijgen: hoeveel draagt 

Papendrecht per lid (van Excelsior) bij in de vorm van huisvestings- en andere subsidie aan leden van 

Excelsior en hoeveel is dat per lid bij een gemiddelde jaarcursus voor iemand die bij ToBe muziekles heeft?  

 

Antwoord 
Excelsior heeft in 2019 uitgaande van 87 leden voor huisvesting € 330 per lid en voor activiteiten € 115 per 
lid. Bij ToBe hebben in 2019 450 inwoners (wekelijks) lessen gevolgd. Per deelnemer heeft de gemeente 
(inclusief de kosten cultuurmakelaar) circa € 275 bijgedragen. Gaan we uit van alleen muziekonderwijs is 
deze bijdrage circa € 210 per deelnemer. 
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En ook graag de vergelijking met een willekeurige andere vrijetijdsbesteding, dus bijv. voetbal. Hoeveel 

draagt Papendrecht bij per lid aan een voetballer bij VV Drechtstreek of VV Papendrecht (neem de duurste 

optie, want wij snappen dat tarieven verschillen; of is een standaardbedrag per lid?) 

 
Antwoord 
De totale subsidiebundel zal integraal worden getoetst op ombuigingsmogelijkheden. Bovengenoemde vraag 
wordt inzichtelijk gemaakt en betrokken bij de uiteindelijke afweging. 
 
36 Subsidie Odensehuis 
 
Vraag 12 D66 

Waarom heeft het college gekozen om een extra voorziening van 54.000 euro te starten, wetende dat wij 

tekorten op de begroting tegemoetzien? Het betreft hier technische vragen, dus wellicht kan de motivatie 

zoals gehanteerd bij het collegebesluit worden weergegeven. 

 
Antwoord 
Het Odensehuis is formeel in augustus 2019 opgericht als een burgerinitiatief naar aanleiding 
van een verkennend doelgroepenonderzoek onder inwoners met beginnende dementie en hun 
mantelzorgers. Het Odensehuis is een stichting en heeft een subsidieaanvraag ingediend voor 
activiteiten. Besloten is hiervoor een incidentele subsidie te verlenen. Hierbij is meegegeven dat 
het honoreren van de subsidieaanvraag geen garanties geeft voor het toekennen van een 
subsidieaanvraag voor het volgende jaar. 
 
38 Stoppen Vrijwilligerspas (Vrijwilligershuis Drechtsteden) 
 
Vraag 13 D66 

Hoeveel mensen maken gebruik van de vrijwilligerspas? Wij bedoelen nadrukkelijk gebruiken en niet 

ontvangen, want een deel van de mensen die de pas ontvangt, gebruikt hem niet. 

 
Antwoord 
Dit kan niet gemeten worden. De vrijwilligerspas biedt kortingen voor vrijwilligers bij allerlei 
(lokale) ondernemers.  
 
39 Subsidie sociaal lokaal noodfonds 
 
Vraag 14 D66 

Wij kunnen ons niets voorstellen bij een financiële noodsituatie die niet via een andere pot (SDD bijv.) kan 

worden opgevangen en tegelijkertijd maar 5.000 euro per jaar beslaat. 

Hoeveel mensen zijn geholpen uit dit fonds in 2019 en wat was hun hulpvraag? (een paar voorbeelden 

volstaat). 

 
Antwoord 
Het fonds AFSP wordt voor de helft door de bijdrage/subsidie van de gemeente bepaald, en 
voor de andere helft door de bijdrage van de gezamenlijke kerken. Er zijn in 2019 18 aanvragen 
gedaan bij dit fonds, waarvan er drie zijn afgewezen en één is doorverwezen. De aanvragers 
komen bij het fonds terecht via allerlei verwijzers, variërend van diakenen en bewindsvoerders 
tot Sterk Papendrecht. Voorbeelden van bekostiging vanuit het fonds zijn niet vergoede 
medische kosten en aanschaf huisraad/witgoed voor mensen die door hun financiële schuld 
hier zelf niet in kunnen voorzien. 
 
40 Multifunctionelere accommodaties. Meerdere functies bij elkaar 
 
Vraag 15 D66 

VV Papendrecht heeft al plannen gepresenteerd om verschillende (sport-)verenigingen uit Papendrecht 

onder te brengen op één accommodatie: Sportpark Slobbengors. In ruil daarvoor vroegen zij steun van de 

gemeente.  
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Tegelijkertijd ontstaan er ontwikkelingsmogelijkheden op de locaties van de verenigingen die dan verhuizen. 

De vereniging ondervond destijds naar eigen zeggen ‘weinig enthousiasme’ vanuit het gemeentebestuur. 

Wordt dit plan nu serieus onderzocht?  

 
Antwoord 
Dit is een politieke vraag en zullen we hier niet verder beantwoorden.  
 
41 Bijdrage Stichting Papendrecht Promotie 
 
Vraag 16 D66 

Is er een meetbaar effect van Papendrecht promotie? 

 
Antwoord 
Het korte antwoord is Ja. Ter toelichting. Stichting Papendrecht Promotie werkt onder het merk 
Papendrecht Verrast. Op social media met 5.500 volgers. Hun video's zijn bijna 43.000 keer 
bekeken. Het aantal bezoekers op papendrechtverrast.nl is verdubbeld naar 13.400. Qua 
Google ranking zijn zij gestegen naar nummer 1 op de zoekopdracht 'Uitagenda Papendrecht' 
en nummer 4 op zoekopdracht 'Papendrecht'. Er worden offline en online dagelijks meer dan 
17.500 mensen bereikt met de UITagenda, Ledschermen en Tips. Daarnaast worden nieuwe 
activiteiten ontwikkeld en uitgevoerd: de Oranje Huiskamerquiz (> 1.000 deelnemers/kijkers) en 
de speeltuinroute (> 2.500 downloads). Deze kengetallen groeien nog steeds ondanks Covid19. 
 
42 Bijdrage aan coöperatie Centrum stoppen 
 
Vraag 17 D66 

Welke bijdrage wordt bedoeld? Aan evenementen of bijv. de bijdrage voor de parkeergarage?  

 
Antwoord 
Dit betreft een verplichte bijdrage van de deelnemers in de coöperatie (vastgoedeigenaren, 
ondernemers en de gemeente). De coöperatie betaalt hieruit de activiteiten in het centrum.  
 
45 Nieuwe clustering en weging budgetten economie 
 
Vraag 18 D66 

Het totale budget is 385.000 euro, de voorgestelde bezuiniging 10.000. Dat vraag om een toelichting: is er 

geen andere bezuiniging te bedenken (geen taboes, toch?) binnen de overige 375.000 euro? 

 
Antwoord 
Naast deze ombuiging zijn nog afzonderlijke ombuigingsvoorstellen opgenomen op het gebied 
van onderwijs – arbeidsmarkt, Pub (nr. 70) en Papendrecht Promotie (nr. 41.) Deze hebben ook 
(deels) betrekking op het totale budget voor economie. 
 
46 Verminderen onderhoud groen 
 
Vraag 19 D66 

Deze snappen wij niet goed. Het totale bedrag is 1.060.000 euro. Het maximale bezuinigingsbedrag staat op 

65.000 euro. Vervolgens staat verderop genoemd dat verlaging van het budget met 200.000 euro mogelijk 

is. 

  

a. Allereerst de vraag waarom nauwelijks toelichting staat bij zeer veel punten (zie ook een aantal van 

onze eerdere vragen en de inleiding) en hier vervolgens een ruime pagina? 

Antwoord 
Op het gebied van beheer openbare ruimte is meer concrete informatie beschikbaar als het gaat om 
onderhoud en kwaliteitsniveaus. 
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b. Waarom hier niet radicale voorstellen als: afschaffen eigen groenvoorziening, helemaal overhevelen 

naar marktpartijen en DWGroen (incl. aansturing)? Er zijn vast radicale mogelijkheden, los van of we 

dit wensen. 

Antwoord 
Buitendienst verzelfstandigen is opgenomen bij ombuiging 105.  
 
47 Efficiencymaatregelen onderhoud wegen 
 
Vraag 20 D66 

Wordt er ook gekeken naar methodes of oplossingen die verzakkingen van de openbare ruimte verminderen 

en meer duurzaam materiaalgebruik, waardoor de levensduur langer is? 

 

Antwoord 
Ja. 
 
49 Efficiencymaatregelen onderhoud verkeerregelinstallaties 
 

Vraag 21 D66 

Is er gekeken naar de optie om de pollers te verwijderen en te volstaan met verbodsborden? 

 

Antwoord 
De catalogus betreft ambtelijke ombuigingsmogelijkheden. Wanneer bestuurlijk daadwerkelijk voor nadere 
uitwerking wordt gekozen, wordt deze optie ook onderzocht. 
 
51 Verminderen onderhoud straatreiniging 
 

Vraag 22 D66 

Er staat dat voor een deel de reiniging door Drechtwerk gebeurt.  

a. Hoeveel uren minder werk gaat er bij bezuiniging minder naar Drechtwerk? 

Antwoord 
Deze ombuiging heeft geen invloed op de inzet van Drechtwerk. 
 

b. Bij de toelichting en conclusie missen wij de relevantie van vegen anders dan dat het er schoon 

uitziet. Bij de toename van hoosbuien, zorgt goed vegen voor vrijhouden van putten, waardoor wordt 

voorkomen dat straten blank komen te staan. Is dit meegenomen in de stelling dat er een veegwagen 

weg kan? 

Antwoord 
Het uitgangspunt is, dat één veegwagen voldoende is om putten vrij te houden. De tweede veegwagen 
houdt verband met beeldkwaliteit. 
 
54 Parkeerbeheer combineren met toezicht fietsenstalling 
 
Vraag 23 D66 

a. Is er nagedacht over hoe fietsers met ‘aanwijzingen’ over te halen zijn om op tijd af te 
stappen en een stukje te lopen tot de lopende band, in plaats van door de fietsen bij de 
ingang van het winkelcentrum en zo de lopende band af te fietsen?  

 
Antwoord 
Dat is onderdeel van de businesscase. 
 

b. U stelt bij de nadelen: het inleveren van een aantal parkeerplaatsen, gezien de bezetting 
niet overkomelijk. Is dat echt niet overkomelijk?  

 

Antwoord 
Dat moet blijken uit de businesscase. 



8 van 14 
 

59 Verminderen uren bewegingsonderwijs Oosterpolderhal 
 

Vraag 24 D66 

Wie maken gebruik van deze sporthal en is het verplaatsen van deze groep(en) naar een andere sporthal 

een optie? 
 

Antwoord 
Dat betreft de scholen in de wijk Oosterpolder. Het verplaatsen naar locaties voor 
bewegingsonderwijs is qua loopafstand niet gewenst. 
 
61 Strakkere criteria voor leerlingenvervoer/ aanbesteding 
 

Vraag 25 D66 

Het Papendrechtse budget voor leerlingenvervoer is 235.000 euro. Is bekend hoe dit bedrag (of het aantal 

kinderen dat apart vervoer krijgt in Papendrecht) zich verhoudt tot het gemiddelde, de omliggende 

gemeenten? 
 

Antwoord 
Uit een benchmark blijkt, dat de gemiddelde vergoeding per leerling iets onder het landelijk 
gemiddelde ligt. 
 
67 Exploitatiebijdrage theater verlagen. Stoppen met Theater 
 

Vraag 26 D66 

Wat zijn de huisvestingskosten van het theater als het leeg staat, kapitaallasten, onderhoud, energie, 

verzekering, etc.? 
 

Antwoord  
De kapitaallasten bedragen € 154.000 per jaar. Daarnaast worden de kosten van verzekeren geraamd op € 
5.000. Overige huisvestingskosten maken onderdeel uit van de exploitatie van de Recreatie en cultuur 
holding BV. U moet dan denken aan kosten voor klein onderhoud en energie. 
 

68 Cultuurhuis 
 

Vraag 27 D66 

a. Wanneer is de term ‘cultuurhuis’ voor het eerst in de Papendrechtse organisatie bedacht/genoemd? 

Antwoord 
Gedurende dit ambtelijke traject rondom de ombuigingen. 
 

b. Bij het bedenken van een aparte naam, krijgt iets betekenis, begint te bestaan. Welke locatie heeft het 

college op het oog voor een cultuurhuis? Is het idee van het college om het ‘cultuurhuis’ te realiseren 

op de plek waar Theater de Willem nu zit? En hoe zit dat met de zelfstandigheid van het 'cultuurhuis', 

is dat met dezelfde opzet als Theater de Willem nu heeft? 

c. Wat gaat zo’n cultuurhuis kosten? (of specifieker, als er een bepaald leegstaand gebouw als 

gewenste locatie in gedachte is, levert het via die kant ook iets op?) 

d. Bij deze optie, en het stoppen met het theater, lezen we geen woord over kapitaalvernietiging. Hoezo 

niet? Wat zijn bij uitvoering van een ‘cultuurhuis’ de opties om met het theatergebouw te doen (als dit 

niet het pand van het ‘cultuurhuis’ wordt)? Brengt dit kosten of opbrengsten met zich mee? 

Antwoord 
Dit ombuigingsvoorstel wordt samen met de ombuigingsmogelijkheden 66, 67, 69, 70, 99 betrokken in de 
businesscase "Cultuurplatform". Daarnaast worden ook ombuigingsmogelijkheden uit de subsidiebundel 
hierbij betrokken. Het gaat dan om de mogelijkheden 19, 29, 32, 33 en 34. Het idee is hier om een aantal 
budgetten die te maken hebben met cultuur in samenhang te beschouwen. De basisopdracht is dan te 
onderzoeken of een Cultuurplatform in Papendrecht is te realiseren. Het gaat ons daarbij niet om de 
instandhouding of het realiseren van een nieuw gebouw. 
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69 Stoppen ondersteuning muziekonderwijs 
 
Vraag 28 D66 

a. Kan dit punt beter worden toegelicht. Wat gaat er specifiek verdwijnen als de subsidie 
wordt verlaagd?  

 
Antwoord 
Dit zal worden meegenomen in eerdergenoemde businesscase "Cultuurplatform". In de kern 
gaat het om het stoppen van subsidie voor het Muziekonderwijs in Papendrecht.  
 
b. Sinds een aantal jaren is het terugbrengen van muziekonderwijs op scholen inzet van diverse 

campagnes. Is/wordt volledig uitgezocht of er landelijke fondsen of regelingen zijn waarop aanspraak 

gemaakt kan worden om muziek- en cultuuronderwijs aan kinderen mogelijk te maken? 

Antwoord 
Dit zal worden meegenomen in eerdergenoemde businesscase "Cultuurplatform". 
 
70 Geen ijsbaan en Pup (kerstmarkt) 
 
Vraag 29 D66 

Wat is het effect van de ijsbaan en Pup (kerstmarkt)? Draagt dit bij tot de aantrekkelijkheid van het centrum? 

Kunnen de winkeliers hierin (meer) bijdragen? 

Antwoord 
De ijsbaan en Pup is een belangrijk evenement en draagt bij aan de aantrekkelijkheid van het centrum. Dit 
evenement kan alleen worden gehouden met een flinke bijdrage vanuit het bedrijfsleven van Papendrecht, 
de coöperatie Centrum en een gemeentelijke subsidie. De winkeliers dragen via de Coöperatie en reclame 
al bij aan het evenement. Een hogere bijdrage behoort tot de theoretische mogelijkheden.  
 
74 Eén sportpark (bundeling sportactiviteiten) 
 
Vraag 30 D66 

Deze snappen we niet, zonder verdere toelichting. Bovendien hebben we geen fysieke ruimte, of is het 

Oostpolderpark hiervoor weer in beeld? Kan man en paar genoemd worden? Gaat dit over mogelijke 

verplaatsing van VV Papendrecht? 

 
Antwoord 
De catalogus betreft ambtelijke ombuigingsmogelijkheden. Wanneer bestuurlijk voor uitwerking 
van deze ombuiging wordt gekozen, worden de mogelijkheden tot bundeling (activiteiten en 
locaties) verder inzichtelijk gemaakt. Dit betreft niet alleen VV Papendrecht. Bij een onderzoek 
zullen accommodaties onderzocht worden op combinatie mogelijkheden. Dit vanuit de gedachte 
om middelen efficiënt te benutten door gebruik te gaan maken van elkaars velden, banen of 
accommodaties.  
 
77 OZB verhogen met meer dan inflatie 
 
Vraag 31 D66 

a. Het is de vraag of weerstand oproepen in de samenleving met een lastenverzwaring de moeite waard 

is, als slechts 60.000 euro extra wordt opgehaald. Dit is toch behoorlijk kaasschaverig. Als er geen 

taboes zijn, waarom staat er dan niet minimaal: 5% belastingverhoging? 

Antwoord 
Het bedrag van € 60.000 is opgenomen om inzichtelijk te maken wat 1% verhoging kan 
opleveren. Verder verhogen is een mogelijkheid.  
 
b. Als alle ombuigingen op het gebied van lokale lasten, dus ombuiging 77 t/m 81 (dus excl. 

hondenbelasting) maximaal worden toegepast, met hoeveel procent stijgt dan de totale gemiddelde 

lokale lastenrekening van een huishouden in Papendrecht? 
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Antwoord 
Totaal een stijging van € 39 per gemiddeld huishouden voor een eigenaar. Voor huurders is dit circa € 24 
per jaar (50% ozb en geen rioolheffing). Ombuiging 81 is hierin niet meegenomen omdat deze juist over de 
totale bijstelling van lokale lasten gaat en daarmee een dubbeling in de berekening ontstaat. 
 
Berekening 
Ombuiging 77 (1% OZB) ca. € 3,00 per gemiddeld huishouden 
Ombuiging 78 (aandeel Oasen) ca. € 11,00 per gemiddeld huishouden (lagere nota OASEN tegenover). 
Ombuiging 79 (100% btw-rioolheffing) ca. € 8,00 per huiseigenaar (Begroting 2021) 
Ombuiging 80 (100% btw-afvalstoffenheffing) ca. € 17,00 per huishouden (begroting 2021) 
 
79 BTW meer doorbelasten naar riolering 
80 BTW meer doorbelasten naar afval 
 
Vraag 32 D66 

De kosten van de riolering en afval behoren toch budgetneutraal te worden doorbelast aan de inwoners? Is 

BTW doorbelasten wel een keuze? 

 
Antwoord 
Ja. De mate waarin kosten mogen worden doorgerekend in tarieven is gemaximeerd op 100% 
kostendekkendheid. Tot nu toe was het gemeentelijke beleid niet alle btw-lasten door te belasten, waardoor 
de tarieven niet 100% kostendekkend waren. 
 
84 Verlaging budget fractieondersteuning 
 
Vraag 33 D66 

Aangezien elke euro die niet wordt benut wordt teruggestort na het desbetreffende kalenderjaar, betreft dit 

toch geen feitelijke bezuiniging? 

 
Antwoord 
In de begroting is de maximale fractievergoeding opgenomen en wordt geen rekening gehouden met 
terugstorten vanuit de fracties. Met dit ombuigingsvoorstel wordt daarop nu wel geanticipeerd. Of dit 
daarmee kwalificeert als bezuiniging is interpretatie. De totale begrotingsomvang wordt in ieder geval lager. 
 
86 Vergaderingen Drechtraad locatie Papendrecht kostendekkend 
 
Vraag 34 D66 

We vergaderen momenteel al veel minder met de Drechtraad. We zijn van zo’n 10 vergaderingen, naar 4 

Drechtraadvergaderingen plus een aantal informatiebijeenkomsten gegaan. Is hiermee al rekening 

gehouden? 

 
Antwoord 
Nee, hiermee is geen rekening gehouden. 
 
87 Versoberen catering gemeenteraad 
 

Vraag 35 D66 

a) Hoeveel was het budget voor catering voor de gemeenteraad in 2010? 
 
Antwoord 
In 2010 werden deze kosten niet afzonderlijk geraamd. In 2014 is hiervoor voor het eerst een specifiek 
budget van € 5.000 opgevoerd. 
 

b) Sinds wanneer is de huidige bediening ingesteld? 
 
Antwoord 
De detacheringsovereenkomst met Drechtwerk voor bediening voor en tijdens vergaderingen is van 18 
maart 2019. 
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98 Terug naar 32-urige werkweek i.g.v. nieuwe medewerkers 
 
Vraag 36 D66 

Pag. 116, Ombuiging 98, Terug naar 32 uur i.g.v. nieuwe medewerkers 
a. Is bekend of deze maatregel niet in de hand werkt dat een bepaald ‘type’ werknemer (die dus per 

definitie full time wil werken; carrière wil maken) helemaal niet meer wordt aangetrokken? 
 
Antwoord 
Dat is (nog) niet onderzocht, maar wel een risico. Overigens is er ook een groep die juist graag één dag in 
de week thuis wil zijn en bewust wel voor een vierdaagse werkweek kiest. 
 
b. Wordt er ook gekeken naar minder personeel i.p.v. naar vermindering van uren gekeken? 
 
Antwoord 
Zie ombuiging 97. 
 
c. Zorgt dit uiteindelijk niet voor een hogere werkdruk? Of nadelige gevolgen op de kwaliteit van het 

werk? 
 
Antwoord 
De catalogus betreft ambtelijke ombuigingsmogelijkheden. Wanneer bestuurlijk daadwerkelijk voor nadere 
uitwerking wordt gekozen, worden gevolgen inzichtelijk gemaakt. 
 
d. Zou dit gaan gelden voor alle lagen van de organisatie en elke functie, van de buitendienst t/m die van 

gemeentesecretaris? Zo ja, is dat financieel wel haalbaar voor de lager betaalde banen? 
 
Antwoord 
De catalogus betreft ambtelijke ombuigingsmogelijkheden. Wanneer bestuurlijk daadwerkelijk 
voor nadere uitwerking wordt gekozen, worden gevolgen inzichtelijk gemaakt. 
 
99 Minder ondersteuning culturele groepen (WMO-raad, Culturele raad) 
 
Vraag 37 D66 

a. Wat voor personele inzet wordt er gedaan? Kan dit gespecificeerd worden?  
 
Antwoord 
De inzet betreft secretariële ondersteuning. 
 
b. Wat is het effect, de consequentie, van minder ondersteuning culturele groepen? 
 
Antwoord 
De secretariële ondersteuning zal door de leden van de adviesraad zelf moeten worden ingevuld. 
 
107 Budget organisatieontwikkeling verlagen 
 
Vraag 38 D66 

Waarom niet met € 103.000? 

 
Antwoord 
De organisatie moet zicht continue kunnen aanpassing op veranderingen in de omgeving. Om de 
dienstverlening daarbij op het gewenste kwaliteitsniveau te hebben en te houden is het continue 
doorontwikkelen van de medewerkers en organisatie noodzakelijk. 
 
109 Meer regionaal doorpakken en minder maatwerk 
 
Vraag 39 D66 

Jammer dat hier en bij andere ombuigingen een PM-post staat. Is een idee te geven hoeveel potentieel 

bespaard kan worden op deze manier? 
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Antwoord 
De catalogus betreft ambtelijke ombuigingsmogelijkheden. Wanneer bestuurlijk daadwerkelijk voor nadere 
uitwerking wordt gekozen, worden gevolgen inzichtelijk gemaakt. 
 
115 Minder regels, minder handhaven 
 
Vraag 40 D66 

Idem als de vorige vraag. 

 
Antwoord 
De catalogus betreft ambtelijke ombuigingsmogelijkheden. Wanneer bestuurlijk daadwerkelijk voor nadere 
uitwerking wordt gekozen, worden gevolgen inzichtelijk gemaakt. 
 
118 Versoberen programma duurzaamheid 
 
Vraag 41 D66 

Wat gaan we minder doen voor die 15.000 euro? 

 
Antwoord 
Het programma duurzaamheid is nog niet volledig ingevuld. Dus deze vraag is niet te 
beantwoorden. 
 
128 Windmolens plaatsen 
 
Vraag 42 D66 

Wordt er ook nagedacht over het plaatsen van kleinere windmolens met verticale as i.p.v. de bekende grote 

windmolens met horizontale as? 

 
Antwoord 
De catalogus betreft ambtelijke ombuigingsmogelijkheden. Wanneer bestuurlijk daadwerkelijk voor nadere 
uitwerking wordt gekozen, worden mogelijkheden inzichtelijk gemaakt. 
 
134 Familiecamping bij het Papendrechtse Bos 
 
Vraag 43 D66 

Hoe staat het met de vorderingen op het realiseren van een groot bos vanaf het Alblasserbos doorlopend 

door Papendrecht naar Sliedrecht? 

 

Antwoord 
Dit betreft geen technische vraag gerelateerd aan dit ombuigingsvoorstel. 
 
136 Horecagelegenheid in Vondelpark/ 138 Bouwen in groen 
 
Vraag 44 D66 

De gemeenteraad heeft keer op keer aangegeven (laatst bij de locatiekeuze VO-scholen) dat niet in parken 

mag worden gebouwd. Er is consensus in de raad dat parken onbebouwd voor volgende generaties 

behouden moeten blijven. Wat moet de raad doen, om te zorgen dat niet iedere twee jaar iemand komt met 

een idee om iets in een park/groen te bouwen? Serieuze vraag: wat kunnen we doen? 

 
Antwoord 
In dit geval niets. Bij het ambtelijk proces ombuigingencatalogus is aan de organisatie 
meegegeven dat er geen heilige huisjes zijn. Dat betekent automatisch dat sommige 
ombuigingsvoorstellen niet aansluiten op eerder gestelde politieke kaders of ingenomen 
standpunten. Het is aan het bestuur om in een steeds veranderende omgeving afwegingen 
opnieuw te maken. 
 
139 Meer hoogbouw en verdichting voor optimaal resultaat grondexploitatie 
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Vraag 45 

Voor deze optie is visie en bestuurlijk lef nodig, weten wij uiteraard allemaal. Nu we het daarover hebben: 

wanneer kunnen we de volgende stap in bouwplannen voor de Van der Kevielocatie verwachten? 

 
Antwoord 
Dit betreft geen technische vraag gerelateerd aan dit ombuigingsvoorstel. Graag verwijzen wij u 
naar de raadsinformatiebrief over de ontwikkeling van de Van der Kevielocatie van 10 
september jl., in antwoord op vragen van GroenLinks. 
 
140 Bouwen (Slobbegors, boven A15, Noordhoek) 
 
Vraag 46 D66 

Kan de opmerking over winstneming vanuit grondexploitatie en inzet ter dekking van incidentele 
uitgaven, worden toegelicht. En ‘oormerken’ als wat, bouwlocatie? Misschien begrijpen we het 
verkeerd 
 
Antwoord 
De winstneming vanuit de grondexploitatie betreft een incidentele opbrengst. Het BBV geeft aan 
dat incidentele opbrengsten niet ingezet mogen worden ter dekking van structurele lasten, tenzij 
deze middelen worden geoormerkt door deze bijvoorbeeld te storten in de bestemmingsreserve 
kapitaallasten. Voor meer informatie wordt verwezen naar de bijlage in de kaderbrief over de 
Regelgeving structureel en reëel evenwicht.  
 
Opgaveblad Financieel technisch 
 

Vraag 47 D66 

Wanneer een aantal van de ombuigingen die hieronder worden genoemd gecombineerd worden uitgevoerd, 

is van belang dat de raad een risico inschatting krijgt van het totale pakket. Kan dit alvast toegezegd 

worden? 

 
Antwoord 
Wanneer gekeken wordt naar financieel technische ombuigingen gaat dit qua omvang om totaal 
€ 1,6 miljoen in 2021 oplopend tot € 2 miljoen in 2025. Hiervan is in 2021 € 1 miljoen aflopend 
naar €0,8 miljoen in 2025 puur begrotingstechniek zonder begrotingsrisico (anders begroten of 
verwerken gerealiseerde besparingen). Ruim € 0,3 is taakstellende budgetverlaging. Hier 
moeten keuzes gemaakt worden in de uitvoering. Dit heeft nagenoeg geen begrotingsrisico. 
Resteren de mogelijkheden met meer begrotingsrisico (€ 0,3 miljoen in 2021 oplopend naar 
€ 0,9 miljoen in 2025). Dit betreft hoofdzakelijk stelposten inflatie. Daar loopt de gemeente wel 
een begrotingsrisico. In die jaren worden budgetten niet gecorrigeerd voor inflatie. Of dit 
haalbaar is, is afhankelijk van het werkelijke verloop van de inflatie en de mogelijkheid te kiezen 
in uitvoering. 
 
175 Herstel vernielingen, minder vergoeding en minder onderzoekskosten 
 
Vraag 48 D66 

Wat waren de kosten van vandalisme per jaar in de afgelopen 5-10 jaar? 

 
Antwoord 
De afgelopen 10 jaar waren de kosten van herstel vandalisme bij schoolgebouwen jaarlijks 
€ 15.000 met uitschieters van € 6.000 tot € 30.000. 
 
 
 
 
 
Algemene vraag 
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Vraag 49 D66 

Aangezien er geen taboes zijn: Waarom staat er niet een echte klapper bij, zoals een fusie met 

buurgemeenten? Dat de raad heeft gezegd dat niet te willen, kan geen reden zijn; we hebben immers wel 

meer zaken expliciet uitgesproken, zoals: niet bouwen in parken. 

 

Antwoord 
Zie ombuiging 3. 
 

 

 

 
 
Hoogachtend, 
 
 
de secretaris, 
 
 
 
J.M. Ansems 

 

 


